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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Milyen eredménnyel zárult a somogyfajszi muzeális 
intézmény szakfelügyeleti vizsgálata, és milyen konkrét intézkedéseket tettek annak 
érdekében, hogy az Somogyfajsz megóvandó értéke, egyben turisztikai látványossága is 
legyen?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A somogyfajszi honfoglalás kori Vasolvasztó Műhely komoly ritkaságnak számít az országban. A
X. századi  páratlan leletegyüttest  bemutató kiállítótér évek óta be van zárva,  az ingatlan állaga
rohamosan romlik.

Rétvári Bence államtitkár úr 2017. március 10-ei keltezésű írásbeli válasza szerint, melyet Ander
Balázsnak, a Jobbik országgyűlési képviselőjének .,Mit ér a múlt, ha magyar…? Avagy szégyenletes
állapotok a somogyfajszi honfoglalás-kori emlékhelyen." című, K/14155. számú kérdésére adott,
minisztériumi intézkedésként szakfelügyeleti vizsgálatot rendelt el. Az elmúlt két évben azonban
sem  a  képviselő  úr,  sem  a  közvélemény  nem  kapott  hitelt  érdemlő  információt  a  vizsgálat
eredményéről, és a további intézkedésekről.

A  X.  századi  Vasolvasztó  Műhely  tulajdonosa,  fenntartója  tudomásom  szerint  a  Dunaferr-
Somogyország  Archeometallurgiai  Alapítvány,  melynek  törvényi  kötelezettsége  és  feladata  a
muzeális  intézmény  feladatellátáshoz  szükséges  személyi,  továbbá  infrastrukturális  feltételek
biztosítása. Az Alapítvány ennek a kötelezettségének már évek óta nem tesz eleget, arra hivatkozva,
hogy erre nincsen pénze. A külföldi tulajdonban lévő ISD Dunaferr Zrt., mint az Alapítvány egyik
alapítója,  a  korábbi  alapítói  megállapodás  ellenére  sem  nyújt  anyagi  támogatást  ehhez.  Az
emlékhely értékesítéséhez,  de még az éves szinten pár millió forint  költséggel járó üzemeltetés
átadásához sem járul hozzá.



Somogyfajsz  Község  Önkormányzata  tudomásom szerint  örömmel  tulajdonba,  esetleg  birtokba
venné a kiállítóteret, vagy lehetőségeihez mérten segítené annak üzemeltetését.

A fentiekre tekintettel kérdezem a Miniszter Urat, mint a muzeális intézményekre vonatkozó ágazati
szakmai jogkör gyakorlóját:

Milyen eredménnyel zárult a somogyfajszi muzeális intézmény szakfelügyeleti vizsgálata? 

Milyen  konkrét  intézkedéseket  tettek  annak  érdekében,  hogy  az  emlékhely  Somogyfajsz
megóvandó értéke, egyben turisztikai látványossága is legyen? 

Várom érdemi válaszát, melyhez legyen szíves mellékelni a vizsgálati jegyzőkönyv másolatát is.

Budapest, 2019. március 5.

Tisztelettel,

dr. Steinmetz Ádám
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